
 

Ravsted Børneunivers 

REFERAT (referenter = Ida og Michael) 
Emne: Fællesbestyrelsen, møde 

 
Dato: Tirsdag den 11. juni 2024 
Tid: 18:00 – 21.00 
Sted: Ravsted Børneunivers 
Kage: (slik fra Letkøb)  
 
  

Deltager ved mødet: 
Michael Holm 
Karina Metcalfe 
Åse Lavrsen 
Lene Johannsen 
Henrik Sams 
Christian Carstensen 
Pia Blaudzun 
Randi Carstensen 
Louise Nielsen 
Tine Svane 
Ida Lauritzen 
Nicoleta 
 
Fraværende: 
 

Dagsorden: Tid: Referat: 

Referat, sendes rundt  -  

Nyt fra elevrådet (i skriv. stund tvivl mht. 
fremmøde…) 

10 min Besøg af Stella 
Toiletter: Det går rigtig godt med at holde 
toiletterne rene. Jan har installeret en prøve på 
drengetoilettet, så her er nu et automatisk 
sluk/tænd lys – det virker fint. Vi skal have 
samme løsning fremover på alle toiletter.  
 
Fælleselevrådet var ude at bowle som fælles 
afslutning på skoleåret, hvor der bliver sørget 
godt for alle fremmødte.  
 
Skærmbrug: vi bruger skærme når lærerne 
giver lov. Det fungerer rigtig godt.  
Stella fortæller, at det er godt der ikke er 
telefoner i pausen, da eleverne dermed er 
mere sociale.  
 
Hun fortæller at de netop har brugt iPads i 
undervisningen til at lave film – ”Stop-Motion.” 
Her tager man en masse billeder, som sættes 
sammen til en film.  
 
Elevrådet og suppleanter får en 
belønning/afslutningstur onsdag inden 
sommerferien – turen går til jump a lot. (i 
skoletiden, forældre og kl.lærere ER 
informeret) 
 
Der er kommet et nyt køleskab ved 5.-6. årgang 
– det bliver flittigt brugt.  
 
Strukturen i elevrådet:  
Elevrådet er repræsenteret af 2 elever fra hhv. 

https://ravstedboerneunivers.aula.dk/


4., 5. og 6. Klasse. + suppleanter.  (1 supp. fra 
hver klasse) 
  
Hvordan vil man gerne have at elevrådet er 
sammensat? 
Drømme-scenariet er en dreng og en pige fra 
hver klasse, da interesserne er forskellige og 
man gerne vil have det afbalanceret.  
Men ikke sikkert det er muligt, da det jo er en 
demokratisk afstemning.  
 
Elevrådet har været i gang med lejepatrulje 
over en periode, men det går ikke så godt, da 
der ikke kommer børn for at lege. (eller måske 
er det netop udtryk for at pauserne går godt…- 
ungerne mangler ikke nogen til at sætte lege i 
gang, de har nogen at lege med osv….) 
Det er under overvejelse om det skal op igen 
næste år med noget mere reklame, eller om 
det er et tegn på at børnene er gode til at lege 
selv.  
Forslag - Måske ville det hjælpe hvis det foregik 
færre gange i ugen. Michael drøfter dette med 
legepatruljen. Men hvis der ikke er interesse 
for det, bliver det udfaset.  
 
Det er sidste møde for Stella. Hun stillede op til 
valg vedr. elevrådet kommende skoleår, men 
blev desværre ikke valgt.  
Det nye elevråd bliver præsenteret inden 
sommerferien.  
 
Tak til Stella og Mads – rigtig godt arbejde! 
 

360 Ravsted børneunivers 20 min Skolen: 
Overnatning på skolen – børnene har snakket 
meget om det, og de synes det havde været en 
god oplevelse.  
 
Der er kommet en ny elev i 1. klasse. Mathilde, 
som kommer fra Tinglev Skole.  
 
Der er ved at være styr på sidste skoledag. De 
glæder sig alle sammen.  
 
For første gang i lang tid, kommer skolen pr. 
august over 70 elever. (sådan ser det i hvert 
fald ud lige p.t.) 
Det er dejligt at der er interesse for skolen og 
positivt økonomisk, da skolen får ekstra 
økonomi for elever ud over de første 70.  
 
Fagfordeling/skemalægning  - er svært, idet 
universet/skolen er en lille enhed, hvilket gør at 
”kombinations-mulighederne” er få…(vi har få 
brikker at rykke med… ) - enkelte på skolen 
har afgivet/fået øvrige opgaver, hvilket i det 



små flytter lidt rundt på fagfordelingen. 
Skemaerne er ved at være på plads og ligner 
meget sidste år. Det samme ift. hvem der er 
klasselærer hvor… 
 
Dagplejen:  
De har begge pt. fuldt hus og skal begge af med 
et barn pr 1. august. Men de får begge 
umiddelbart lige efter, fuldt hus igen.  
Monika og Ingelise kommer til byfest og 
repræsenterer Ravsted Børneunivers.  
 
Børnehaven:  
De har meget travlt. Lige haft overnatning med 
de store og det var en succes. Alle blev hele 
natten og hyggede sig. God forældreopbakning.  
 
Margrethe og Karina har med billerne kørt et 
cykelprojekt. Cykel-leg hvor man lærer at 
orientere sig på en cykel.  
Det har gjort at børnene virkelig har rykket sig 
og forældrene er kommet med positiv 
feedback.  
 
Dyrskue med billerne gik godt.  
 
Lige nu arbejder de på at arrangere  
afslutningsfest.  
 
De skal alle til byfest i Ravsted.  
 
Der har været ”Blomsternes Dag” med 
bedsteforældre. I år blev det med et lidt 
kortere tidsinterval end hidtil.  
De fik plantet blomster, bålhygget og leget. Det 
var en rigtig god dag med flot opbakning.  
Børn uden bedsteforældre fik lov at tage 
forældre med, så alle børn havde besøg – rigtig 
godt.  
 

Konstituering af bestyrelsen – nye møde datoer 20 min Referent: genvalg - Ida 
Ordstyrer: genvalg – Henrik 
Næstformand: Louise 
Formand: Christian 
 
Forældrerepræsentanter:  
DP: Tine 
Børnehave: Nicoletta og Ida 
Børnehaveklasse: Louise og Henrik 
½. Klasse: Ida og Pia 
¾ klasse: Lene og Pia 
5/6 klase: Christian og Randi 

Mad   

Evaluering af overnatning 10 min Positiv feedback fra overnatning. Det gik rigtig 
godt og vi var heldige med vejret, så vi kunne 
lege vandleg og have bål.  
 



Der var kun en enkelt der skulle hjem.  
 
Forslag: hvis der igen bliver lavet et lignende 
arrangement, kunne det koordineres bedre 
med SFO, da der var mødt for mange ind på 
arbejde den dag i forhold til antal børn.  
 
Vi skal være bedre til at få forældre/børn til at 
sige farvel når de tager hjem. Det var svært at 
holde styr på hvem der var taget hjem. 
 

Arbejdslørdag/sommerfest, 7. sept og 22. aug. 10 min 7. september arbejdsdag og bestyrelseshygge 
om eftermiddagen/aftenen.  
 
Sommerfest på skolen 22. August fra 17-19 – 
invitation kommer ud. Henrik går videre til sin 
far ift. hjælp med maden (som de seneste år…) 

Årshjul til 2024/2025 10 min Forskellige punkter i årshjulet vendes – hvad 
skal vi igennem for hver årstid og hvad skal vi 
have styr på umiddelbart efter sommerferien? 
Punkter der skal tilføjes?  
 
Sommer/efterår: vi skal finde en ny 
forældrekontakt til 6. Klasse.   
Gennemgang af hjemmeside. 
 
Årshjulet er en slags huskeliste til hvad vi som 
bestyrelse skal igennem i løbet af året. Punkter 
kan selvfølgelig, hvis det giver mening, 
flyttes/rykkes. 
 
Dato - første bestyrelses-møde efter 
sommerferien: 26. august kl. 18.  
 

Oprydning til byfesten 5 min Flere henvendelser omkring oprydning. Hvem 
har fået opgaven?  
Forskellige fordele/ulemper ift. om elevrådet 
eller 6. klasse skal tilbydes opgaven… 
 
Skal det være til elevkassen eller 6. klasses 
kasse, der skal tjene pengene? 
 
Det bliver 6. klasse der står for oprydningen fra 
næste år – så de kan tjene penge til 
klassekassen. De er de ældste og der er nok af 
børn til at hjælpe og de hjælper gerne når de 
kan tjene penge til deres egen klassekasse.  

Seneste nyt vedr. ”en bæredygtig dagpleje.” 5 min Dagplejen (fremtidig struktur, økonomi, 
sårbarhed m.v.) er drøftet og behandlet meget 
i bestyrelsen gennem i hvert fald et halvt års 
tid.  
Børne- og Uddannelsesudvalget har nyligt igen 
haft emnet til drøftelse/behandling. 
Her beskrives det er Aabenraa Kommune vil 
lave en robusthedspulje, som skal styrke 
dagplejen ved at der kan søges penge i en pulje 
– ved ”diverse omkostninger.”  



Det er blevet bekræftet at Ravsted 
Børneunivers også vil kunne benytte sig af en 
kommende robusthedspulje, men præcist 
hvordan man skal søge og til hvad, det kommer 
der mere om senere.  
Det lyder umiddelbart som en positiv ting der 
kan styrke vores dagplejemodel. (så den bliver 
mindre økonomisk sårbar…) 

Opfølgning vedr. ”understøttende indsatser i 
dagtilbud…” (mail sendt til alle i bestyrelsen) 

10 min Pia og Lene har på RBU’s bestyrelses vegne 
forfattet et høringssvar vedr. ændring af 
specialtilbud i kommunen. Næsten samtlige 
daginstitutioner (deres bestyrelser) i 
kommunen har indsendt et høringssvar.  
 
Det der er i høring er, at Aabenraa kommune vil 
nedlægge de såkaldte minigrupper, som børn, 
der har det svært i daginstitutionerne, kan 
visiteres til.  
 
Næsten alle er enige om at det ikke er optimalt 
for børn med udfordringer at have to 
institutioner.  
 
Hvad gør vi så med de børn vi evt. ikke kan 
rumme i dagsinstitutionerne? 
Kommunen skal stille tilbud til alle børn og de 
behov de har.  
 
På trods af mange høringssvar, der taler imod 
at nedlægge minigrupperne, vedholder 
kommunen at minigrupperne lukker pr. 1. 
Januar 2025.  
 
Det vil sige de pædagoger fra 
specialpædagogisk team, som har varetaget 
minigrupperne, nu skal ud i normalområdet og 
hjælpe til.  
Ligesom Janne, som somme tider er ekstra 
ressource i børnehaven.  
Så uanset om man har børn i børnehaven, der 
er visiteret eller ej, kommer der ekstra 
pædagog-ress. i daginstitutionerne.  
 
Hvor mange timer og hvor tit der vil komme en 
special-pædagog ud og hvordan ressourcerne 
fordeles, vides ikke endnu.  
  

Opfølgning vedr. ”anbefalinger om skærmbrug” 
samt ny lov gældende for dagtilbud pr. 1. juli 
(”anvendelse af digitale redskaber”) 

5 min Ny lov om skærmbrug i dagtilbud sendes rundt.  
Kort sagt… 0-2 årige må kun bruge skærm i helt 
særlige tilfælde og hos børn fra 3-6 år skal 
skærme kun anvendes hvis der er en 
pædagogisk overvejelse og læring bag.  
Dette vil ikke være den store ændring for vores 
dagsinstitution/dagpleje. 
 
Skærmbrug i Ravsted Børneunivers vendes. 
Bestyrelsen har tidligere udtalt, at vurderingen 



er, at vi har en god, balanceret tilgang ift. 
brugen af IT og skærme. (se evt. tidligere 
referat) 

Evt.  Rengøring efter lejerskole:  
Lejrskole på Solbakken til efteråret med 2 
overnatninger. 
Hjælp til rengøring – ligesom man får hjælp til 
bagværk, kan vi så bede forældre om at komme 
og hjælpe med at gøre rent? Bare en halv times 
tid? 
Der er fra bestyrelsens side truffet beslutning 
om at der godt kan forespørges om hjælp til 
rengøring hos forældre.  
 
Formandsmøde info punkter: 
Problem at der ikke kommer nok til 
generalforsamlinger/valgmøder, og det er 
svært at lokke folk til – er der noget man kan 
gøre ved det? 
 
Dialogforum vendes, Randi og Michael var 
senest afsted i april.  
 
Økonomimodel - 4 års model 
 
Begrænset engagement i 6-7 klasse og 
begrænset forældreopbakning.  
 
Arbejdsdage – nogle steder er der afholdt 
arbejds-by, hvor hele byen bliver inviteret til at 
hjælpe på skolen. Måske det kunne forsøges i 
Ravsted…. 
 
Kursus for nye bestyrelsesmedlemmer:  
Et tilbud til nye bestyrelsesmedlemmer, 
afholdes den 4. september. (Kongehøjskolen, 
kl. 17.00 – 19.30) 
Evt. et forslag til Christopher og Christian.  
 
Opvarmning og prisstigninger: 
6 skoler i Aabenraa Kommune opvarmer med 
gas.  
Der er nu indgået en ny kontrakt med 
leverandør, som er væsentligt dyrere end hidtil.  
Samtidig med stigende pris på el, kan det blive 
noget af en økonomisk udfordring. (med 
mindre vi sænker forbruget en del…) 
2 repræsentanter fra de 6 skoler i Aabenraa 
Kommune skal til møde med skolechefen for at 
præsentere denne udfordring….  
 
Alternative varmekilder vendes. For nuværende 
står vi her i Ravsted IKKE til at kunne blive 
koblet på fjernvarme… 
 
Indeklima: 
Der pågår en indeklima-undersøgelse, som 



 

bliver sendt til medarbejdere, der har deres 
faste, daglige gang på skolen.  
 
Opkald til Anne Marie:  
Skolen har fået henvendelse fra ”Sikker Trafik” 
som skriver til skolen for at sikre sig at 
skolernes bestyrelser bliver informeret om de 
aktive handlinger skolen gør for sikker trafik og 
undervisning heri… 
 
Anne Marie er vores trafik-tovholder.  
 
Skolepatrulje - er allerede i gang med at 
undervise 4. Klasse, så de er klar til efter 
sommerferien. Det er en fast procedure.  
 
I sidste uge var vi så heldige at vi vandt et 
besøg af en tankbil, som kom på besøg på 
skolen. Et godt emne omkring blinde vinkler og 
hvordan man opfører sig i trafikken.  
 
Alle er med i skolepatruljen, på trods af det er 
frivilligt. De er alle meget pligtopfyldende.  
Første gang de er ude at stå skole-patrulje,  er 
Anne Marie med. De første gange er det en 
erfaren og en ny skolepatrulje, der står 
sammen.  
 
Trafikundervisning – en hel dag der sættes af til 
gå prøve og øve på cykelbane. 
 
Cyklistprøve for 5.- 6. hvor politiet er med. Den 
har vi ikke haft i år, da den nuværende 5. – 6. 
klasse har haft det. Kommer næste år igen.  
 
Førstehjælp er lagt ind på en af de anderledes 
dage der er.  
 
Trafikpolitik – se evt. nærmere på vores 
hjemmeside.  
 


